
 

智慧財產權 學分學程實施辦法 
 

一、為整合法律、科技與管理之專長，依據「國立陽明交通大學學分學程設置辦法」，提供本校大學

部及研究所學生修習智慧財產權，特訂定本學程。 

二、凡依上述選課規定修畢十八學分者，由本校發給學程修畢證明。  

三、本學程主要由科技法律研究所提供課程，凡 95 學年度（含）以後申請學程証明者，概依本辦 

法辦理。 
四、申請本學程之學分不得抵用科技法律研究所學分班之「專利工程師」學程學分數。 

 

學分學程課程規劃表 
一、學程名稱：智慧財產權( Intellectual Property Rights) 

二、課程名稱及開課系所 
編號 課程名稱 開課系所 學分 要求 

1 智慧財產權法 科技法律研究所 3 

選修(三選一) 2 智慧財產權法概論 科技法律研究所 2 

3 專利法 科技法律研究所 2 

4 專利撰寫申請與審查 科技法律研究所 3 選修 

5 專利法與實務專題 科技法律研究所 3 選修 

6 專利法與實務進階 科技法律研究所 3 選修 

7 美國專利法 科技法律研究所 3 選修 

8 智權契約與授權 科技法律研究所 2 選修 

9 著作權法專題 科技法律研究所 3 選修 

10 商標法專題 科技法律研究所 3 選修 

11 專利法專題研究 科技法律研究所 2 選修 

12 國際智慧財產權與競爭法 科技法律研究所 2 選修 

13 人工智慧與法律 科技法律研究所 2 選修 

14 人工智慧與智慧財產權法 科技法律研究所 2 選修 

15 數位貿易與國際智慧財產權法 科技法律研究所 3 選修 

16 生醫智慧財產權法 科技法律研究所 2或3 選修 

17 美國智慧財產權案例研析 科技法律研究所 3 選修 

註：1.三選一的課程只能擇一列入學程學分。  
三、召集人姓名：陳在方       單位：科法所  

四、連絡人姓名：鄢嫚君 單位：科法所 



 

Implementation Measures of the Intellectual Property Rights Law 

Program 

I. The Intellectual Property Rights Law Program has been established according to the “Guidelines for 

Establishing Programs for Colleges and Departments” of National Chiao Tung University (NCTU). In 

order to integrate the subjects of law, technology, and management, the Program provides bachelor and 

graduate students the opportunity to study intellectual property rights. 

II. NCTU grants certification acknowledging program completion to the students who have successfully 

finished at least 18 credit hours according to the “Program Course Schedule.” 

III. The Institute of Technology Law is the primary provider of the Program’s courses. Those who apply 

to this program after the 95th Academic Year (inclusive) must conform to the program’s 

implementation measures. 

IV. Credit earned through this program is non-transferable to the “Patent Engineering” program. 

 

Program Course Schedule 
I. Program name: Intellectual Property Rights Law Program 
II. Program course structure and corresponding department 

No. Course Name Department 
Credit 

Hour 
Requirement 

1 Intellectual Property Laws Inst. of Technology Law 3 

Elective 

(choose one) 

2 Introduction to Intellectual Property Law Inst. of Technology Law 2 

3 Patent Law Inst. of Technology Law 2 

4 Patent Writing Application and Examination Inst. of Technology Law 3 Elective 

5 Seminar on Patent Law and Practice Inst. of Technology Law 3 Elective 

6 Advanced Topics on Patent Law and Practice Inst. of Technology Law 3 Elective 

7 U.S. Patent Law Inst. of Technology Law 3 Elective 

8 Intellectual Property Contracts and Licensing Inst. of Technology Law 2 Elective 

9 Special Topics on Copyright Law Inst. of Technology Law 3 Elective 

10 Special Topics on Trademark Law Inst. of Technology Law 3 Elective 

11 Seminar on Patent Law Inst. of Technology Law 2 Elective 

12 
International Intellectual Property and 

Competition Law 
Inst. of Technology Law 3 Elective 

13 Artificial Intelligence and Law Inst. of Technology Law 2 Elective 

14 
Artificial Intelligence and Intellectual Property 

Right Law 
Inst. of Technology Law 2 Elective 

15 

Digital trade and international intellectual 

property law 

International Intellectual Property Laws 

Inst. of Technology Law 
3 

2 Elective 

16 Medical Intellectual Property Law Inst. of Technology Law 2or3 Elective 

17 Case Analysis of US Intellectual Property Litigation Inst. of Technology Law 3 Elective 

Note:1.For group of courses marked as "Elective (choose one)," credits beyond two course within the 

group will not be counted towards the program’s 18 credit hours requirement. 

III. Program Chairman:Tsai-Fang Chen                Organization: Institute of Technology Law 

IV. Contact: Miss Yan               Organization: Institute of Technology Law 


